
č. j.: VSPJ/02697/2024– PID: VSPJX002IY7F 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 3/2024 ze dne 14. května 2024 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  9 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  3 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Martina Chalupová, Ph.D., Zuzana Krejčová, Petr Wolf 

Hosté: rektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D.; kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; 
manažerka kvality Ing. Iveta Slancová, MBA, tajemnice pro strategii a krizové řízení 
Monika Jonášová 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 
1. Zahájení 
2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Výroční zpráva o činnosti VŠPJ za rok 2023 (VZČ VŠPJ 2023) s Tabulkovou přílohou VZČ VŠPJ 
2023 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů 

− Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2023 (VZH VŠPJ 2023) včetně Souboru tabulek VZH 
VŠPJ 2023– ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 
a o změně a doplnění dalších zákonů 

− Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ – k vyjádření podle čl. 15 odst. 6 Vnitřního 
mzdového předpisu VŠPJ  

3. Různé 

− Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatelku Mgr. Martinu Černou, Ph.D., ověřovatele 
zápisu Ing. Bc. Karla Dvořáka, Ph.D. a Veroniku Severovou a navrhla o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

  



2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Výroční zpráva o činnosti VŠPJ za rok 2023 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil členy AS VŠPJ s obsahem Výroční zprávy o činnosti VŠPJ za rok 2023 (VZČ VŠPJ 
2023), která se skládá ze tří částí – Hlavní části, Textové přílohy a z Tabulkové přílohy. 

Poté stručně seznámil členy AS VŠPJ s obsahem Hlavní části VZČ VŠPJ 2023, a to zejména 
s posláním VŠPJ, jejími vizemi, hodnotami, strategickými pilíři, strategickými cíli, jejím rozvojem  
a hodnocením kvality. Dále stručně seznámil přítomné s obsahem 13 kapitol Textové přílohy VZČ 
VŠPJ 2023. Závěrem uvedl, že Tabulková příloha VZČ VŠPJ 2023 obsahuje číselné podklady  
k textové příloze. 

Závěrem uvedl, že dokument byl projednán v Akademické radě VŠPJ dne 2. května 2024. 

K výroční zprávě zaznělo několik dotazů, na které rektor senátorům odpověděl. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Výroční zprávu o činnosti VŠPJ za rok 
2023. 

         Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Výroční zpráva o hospodaření VŠPJ za rok 2023 

Rektor seznámil přítomné s obsahem Výroční zprávy o hospodaření VŠPJ za rok 2023. Zmínil, že  

hlavními zdroji financování byly v roce 2023 příspěvky a dotace na uskutečňování akreditovaných 
studijních programů, stravování a ubytování studentů, mezinárodní mobility a podpory programu 
strategického řízení. Dalšími disponibilními finančními prostředky byly vlastní příjmy dosažené  
v rámci hlavní činnosti školy, příjmy z doplňkové činnosti a příjmy v rámci realizovaných projektů. 
Za rok 2023 bylo dosaženo výsledku hospodaření po zdanění v hlavní i doplňkové činnosti  
v celkové výši 4 480 tis. Kč. Celkové výnosy činily 226 453 tis. Kč (z toho hlavní činnost 219 695 tis. 
Kč, doplňková činnost 6 758 tis. Kč). Náklady včetně daně z příjmu v celkovém objemu dosáhly 
výše 221 973 tis. Kč (hlavní činnost 216 105 tis. Kč, doplňková činnost 5 868 tis. Kč). 
Nejvýznamnější nákladovou položkou VŠPJ byly v roce 2023 osobní náklady, které tvořily 64 % 
celkových nákladů. Na VŠPJ pracovalo v roce 2023 celkem 165 přepočtených pracovníků, z toho 
82 akademických pracovníků, 83 ostatních pracovníků v rámci vysoké školy a správy účelových 
zařízení (kolej a menza).  
V roce 2023 realizovala VŠPJ investiční činnost v celkové hodnotě 24 574 tis. Kč. Movité investice 
tvořily 29 % této částky, nemovité investice 1 %, nehmotný majetek 9 % a nedokončené investice 
61 %. Nedokončené investice zahrnují především projekt obnovy fasád ve výši 14 378 tis. Kč, 
spolufinancovaný z investiční dotace MŠMT a investice z projektů Národního plánu obnovy ve výši 
5 402 tis. Kč.  
V roce 2023 byly čerpány dotace z Kraje Vysočina na realizaci projektu „Podpora Kraje Vysočina 
rozvoji Vysoké školy polytechnické Jihlava v letech 2022–2026 s cílem zvýšení 
konkurenceschopnosti studentů školy na trhu práce“ a dotace ze strany Statutárního města 
Jihlavy na realizaci projektu „Podpora Statutárního města Jihlavy personálnímu rozvoji Vysoké 
školy polytechnické Jihlava ke zvýšení kvality vzdělávání“.  
V roce 2023 také pokračovalo financování některých aktivit prostřednictvím Programu na podporu 
strategického řízení, Institucionální podpory, Centralizovaných rozvojových projektů, Grantů TA 
ČR, GA ČR Fondu rozvoje lidských zdrojů VŠPJ, Fondu malých projektů, přeshraničních projektů  
v rámci programu Interreg, Operačního programu zaměstnanost a také programu Národního 
plánu obnovy. 
Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Výroční zprávu o hospodaření VŠPJ za 
rok 2023.  



Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ 

Rektor k tomuto bodu uvedl, že vedení VŠPJ, vzhledem k úspěšnému hospodaření vysoké školy  

a vzhledem k zajištění jejího zdárného chodu, rozhodlo o výplatě další mzdy pro zaměstnance VŠPJ 

za rok 2024, která bude vyplacena za měsíc červen 2024 v měsíci červenec 2024.  

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, návrhů či 

připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a bere na vědomí vyplacení další mzdy zaměstnancům VŠPJ za rok 
2024.  

Hlasování: 

ANO = 12  NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

3. Různé 

- Informace rektora o novinkách na VŠPJ  

Rektor informoval členy Akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Akreditace 

- Dne 26. 4. 2024 Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství vydala oznámení 
o nashromáždění podkladů pro rozhodnutí v řízení ve věci žádosti o prodloužení platnosti 
akreditace bakalářského profesně zaměřeného studijního programu Cestovní ruch se 
standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě studia. 

b) Různé pan rektor 

− Rektor VŠPJ Zdeněk Horák ve čtvrtek 4. dubna 2024 položil kytici k pamětní desce Evžena 
Plocka na Masarykově náměstí v Jihlavě. Připomněl tak 55. výročí oběti tohoto jihlavského 
občana, který se na Velký pátek 4. dubna 1969 upálil na protest proti okupaci Československa 
vojsky Varšavské smlouvy. 

− Ve středu 10. dubna 2024 navštívili Vysokou školu polytechnickou Jihlava zástupci 
Hospodářské komory ČR v čele s jejím prezidentem Mgr. Zdeňkem Zajíčkem. V rámci své 
návštěvy se setkali s rektorem VŠPJ Zdeňkem Horákem a absolvovali komentovanou 
prohlídku školy. Rektor VŠPJ Zdeněk Horák hovořil s prezidentem Hospodářské komory ČR 
Mgr. Zdeňkem Zajíčkem a dalšími hosty například o důležitosti absolventů vysokoškolského 
studia pro regionální trh a zaměstnavatele a podpoře strategického vzdělávání.  

− V týdnu od 15. 4. 2024 do 19. 4. 2024 pořádala VŠPJ ve spolupráci s Rančem Telč BIP Jihlava. 
Studující pracující v mezinárodních týmech připravili strategii pro růst aktivit B2B. On-line lekce 
byly zaměřeny na nové trendy v cestovním ruchu, program na místě nabídl lekce ze 
strategického managementu a také přednášky expertů z praxe. Na BIP Jihlava se přihlásili 
studující z partnerských univerzit z Belgie, Nizozemí, Finska, Německa a Polska. 

− KSP VŠPJ pořádala 22. 4. 2024 – 26. 4. 2024 Blended Intensive Programme v rámci 
Mezinárodního týdne sociální práce, jehož tematické zaměření se vztahovalo k sociální práci 
v péči o duševní zdraví. Na tomto setkání participovali studující z VŠPJ i zahraniční 
a pedagogové z partnerských univerzit z Německa, Rakouska, Španělska, Norska, Finska 
a Belgie. V rámci daného týdne byl prostor ke sdílení zkušeností a informací o tématu 
duševního zdraví.  

− Dne 23. dubna 2024 se na VŠPJ uskutečnil diskusní kulatý stůl na téma profesních studijních 
programů. Do Jihlavy dorazili diskutovat Robert Plaga (předseda Národního akreditačního 



úřadu pro vysoké školství), Václav Velčovský (vrchní ředitel sekce mezinárodních vztahů EU  
a ESIF MŠMT), Jan Břížďala (radní Kraje Vysočina pro oblast školství, mládeže a sportu, 
informačních a komunikačních technologií), Milan Edl (proděkan pro vnější vztahy a rozvoj 
Fakulty strojní Západočeské univerzity v Plzni a manažer krajské RIS strategie) a Martin Plachý 
(zástupce Hospodářské komory ČR). Za VŠPJ se debaty účastnil její rektor Zdeněk Horák. 
Diskuzí provázel Václav Báča, prorektor pro vnitřní, vnější a mezinárodní vztahy VŠPJ. 

− Dne 23. dubna 2024 podepsala VŠPJ smlouvy o strategickém partnerství s firmami Gordic 
spol. s r.o. a Optokon, a.s. Došlo tím k formalizaci vzájemných dlouhodobých vztahů, které 
umožní prohloubení stávající spolupráce a otevře možnosti spolupráce v nových oblastech. 
Firma Gordic spol. s r.o. a firma Optokon, a.s. se staly prvními oficiálními smluvními 
strategickými partnery VŠPJ. 

− ve čtvrtek 2. května 2024 proběhl polytechnický seminář s názvem „High Tech AI Days“ 
a Roadshow Škoda Auto. V rámci cyklu přednášek Polytechnického semináře VŠPJ byly 
prezentovány aktuální trendy v oblasti umělé inteligence a její využití pro praktické aplikace 
nejenom v průmyslu včetně prezentace nejnovějších vozů značky Škoda Auto. 

− v pátek 3. května 2024 v rámci projektových dnů VŠPJ navštívili studující Gymnázia Jihlava. 
Zhruba 40 studujících se rozdělilo do tří skupin a postupně prošli vybrané laboratoře, 
ve kterých je provedli odborní pracovníci z Katedry technických studií VŠPJ. 

− Dne 7. května 2024 se na jihlavském Ústředním hřbitově uskutečnil pietní akt u příležitosti  
79. výročí konce 2. světové války. Za VŠPJ si poslední dny 2. světové války v Evropě přišel 
připomenout prorektor VŠPJ Václav Báča. 

− 9. května 2024 byla u Výukového centra VŠPJ slavnostně odhalena socha Zaváté šlépěje. 
Sochu připomínající oběti politických procesů 50. let vytvořili žáci ZŠ Otokara Březiny ve 
spolupráci s Oblastní Galerií Vysočiny v Jihlavě. 

− KZS VŠPJ pořádala dne 10. května 2024 konferenci s názvem Současné trendy ošetřovatelství 
a péče o nemocné II.  

− K Mezinárodnímu dni sester (12. 5. 2024) a k Mezinárodnímu dni porodních asistentek  
(5. 5. 2024) rozdala Katedra zdravotnických studií sestrám a porodním asistentkám 1200 ks 
růží. Tato již tradiční akce probíhala ve všech nemocnicích Kraje Vysočina. 

− Dne 21. 5. 2024 se plánuje pro všechny zájemce z řad studujících, zaměstnanců i široké 
veřejnosti veřejná debata na téma: Euro, nebo Koruna. Vstup bude volný pro všechny 
zájemce.  Akce se uskuteční za podpory Kraje Vysočina a Statutárního města Jihlava. 

Akademický senát bere na vědomí informace rektora o novinkách na VŠPJ. 

c) Různé senát 

− Předsedkyně informovala o Fóru předsedů akademických senátů, kde se projednávala novela 
vysokoškolského zákona, financování vysokých škol ukazatel K a další.  

− Senátorka Veronika Severová informovala o minulém zasedání SK RVŠ na Západočeské 

univerzitě v Plzni. Projednávalo se zejména vyjádření k úpravám koeficientu K, volba do 

výboru Cen Jana Opletala a duševní zdraví na VŠ, které bude i nadále konzultováno. 

 

 
  



Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast v celém 
funkčním období Akademického senátu VŠPJ. Rektor se připojil s poděkováním za přístup 
Akademického senátu k projednávaným bodům. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: 29. 5. 2024 13:30 

Zapsala:  Mgr. Martina Černá, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: Ing. Bc. Karel Dvořák, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Veronika Severová  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 

 

 


